
PROTOKÓŁ
z obrad XXXIII Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim 

w dniu 22 maja 2014r.
o godz. 15.00

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XXXIII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI i XXXII (nadzwyczajnej) Sesji VI Kadencji Rady 
Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.

4. Wybór I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim;
a) wybór Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów
  I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.
b) zgłaszanie kandydatów na funkcję I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej,
c) przeprowadzenie głosowania (tajnego),
d) odczytanie uchwały w sprawie wyboru I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.

5. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brześć
Kujawski na lata 2014-2022. 

7. Podjęcie uchwały  w  sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla Stowarzyszenia
Ochotnicza Straż Pożarna w Dobrej Woli.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrej Woli.

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Wieniec – Zalesie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego. 

12. Interpelacje i zapytania.

13. Wolne wnioski.

14. Zakończenie obrad XXXII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Ad 1.Otwarcie obrad XXXIII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
Otwarcia obrad  dokonał  Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz Ochmański, informując,
że   w obradach uczestniczy 12 radnych (lista obecności w załączeniu). 
Ponadto obecni byli:
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki;
Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Inspektor w Wydziale Inwestycji i Infrastruktury – Pan Sławomir Wolski;
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Promocji – Pan Tomasz Chymkowski ( również Prezes
BTBS);
Radca Prawny – Pan Wojciech Borkowski;
Kierownicy jednostek organizacyjnych;



Sołtysi.
Przewodniczący obrad zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.
Radny  Jan  Karkosiński  zgłosił  wniosek  formalny  aby  do  porządku  obrad  wprowadzić  punkt
dotyczący  przedstawienia  informacji  z  działalności  Brzeskiego  Towarzystwa  Budownictwa
Społecznego, w związku z artykułem w gazecie dot. upadłości BTBS w Brześciu Kujawskim.
Wobec tego Przewodniczący Radny Grzegorz Ochmański zapytał kto jest za wnioskiem Radnego
Jana  Karkosińskiego  dotyczącym  wprowadzenia  do  porządku  obrad   punktu  dotyczącego
przedstawienia informacji z działalności Brzeskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego?

Rada Miejska  7   głosami „za”, przy 
 braku głosów „przeciwnych” i  pięciu głosach    „wstrzymujących się”  przyjęła wniosek

Radnego Jana Karkosińskiego.

Wobec tego Przewodniczący obrad zaproponował aby punkt przyjąć jako 12 i zapytał czy  są inne
propozycje   ewentualnej  zmiany  przygotowanego   porządku obrad   dzisiejszej  sesji.  Nikt  nie
zgłosił uwag. 
Wobec tego zapytał wszystkich Radnych czy są za przyjęciem porządku obrad wraz z wniesioną
poprawką to znaczy z dodatkowym punktem 12.

Porządek obrad wraz ze zgłoszoną poprawką został przyjęty dwunastoma głosami „za” , przy
braku głosów „przeciwnych' i braku głosów „wstrzymujących  się”.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI i XXXII (nadzwyczajnej) Sesji VI Kadencji Rady
Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Rada Miejska jedenastoma   głosami „za”, przy 
 braku głosów „przeciwnych” i jednym głosie   „wstrzymującym się”  przyjęła protokół

z obrad  XXXI i XXXII (nadzwyczajnej) Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej  

Ad 3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między
sesjami Rady Miejskiej.
Burmistrz przedstawił jakie zadania były realizowane między sesjami Rady Miejskiej: dokonano
odbioru  kanalizacji  przy  ul.  Krakowskiej,  Rybaki,  Targowej;  przygotowano  wnioski  o
dofinansowanie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  na  rok  2015  -  27  sztuk  z  PROW;
przygotowano  przetarg  na  przydomowe  oczyszczalnie  na  ten  rok  –  102  sztuki  i  wykonanie  8
oczyszczalni  przez  Zakład  Usług  Komunalnych  z  funduszu  „drzewkowego”;  przeprowadzono
rozmowy  z  wykonawcą  autostrady  na  temat  odbudowy  dróg  w  Witoldowie,  Machnaczu  i
Pikutkowie; podpisano umowy na dotację z przeznaczeniem na utylizację azbestu;  monitorowano
inwestycje prowadzone na terenie Gminy  w tym: zagospodarowanie terenu przy rzece Zgłowiączce
, przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Brześciu Kujawskim, termomodernizacji Szkoły Podstawowej w
Wieńcu, budowy ciągu pieszego Pikutkowo – Brześć Kujawski, rekultywacji wysypiska gminnego ,
przygotowanie wniosku do FOGRU w sprawie budowy drogi w Wolicy, uzupełnianie złożonych
wniosków dotyczących inwestycji w obszarze gospodarczym Pikutkowo – Machnacz oraz  małych
projektów z programu „LIDER”,  przygotowywanie projektu na rekultywację jeziora oraz  inne
tematy należące do Burmistrza i pracowników.
Radny Jan Karkosiński zapytał o odbudowę dróg po autostradowych w Witoldowie, w jaki sposób
zostaną odbudowane?
Burmistrz odpowiedział, że zostanie ustalone gdzie i w jakiej formie będą te drogi odbudowane. 
Radny J. Karkosiński poprosił o odpowiedź na piśmie.
Burmistrz odpowiedział, że oczywiście udzieli pisemnej odpowiedzi.
Radny Ryszard Szeleziński zapytał czy były przeprowadzone rozmowy z firmą Satfilm odnośnie
pociągnięcia  światłowodu  w  celu  realizacji  dalszych  robót  związanych  ze  ścieżką  pieszo  –



rowerową. 
Burmistrz poinformował, że rozmów tych jeszcze nie było.
Ad 4. Wybór I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim;
a) wybór Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów
  I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.
Przewodniczący RM Grzegorz Ochmański poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji
Skrutacyjnej, po czym sam zgłosił radnego Piotra Pakulskiego, który wyraził zgodę.
Radny Jan Karkosiński zgłosił radnego Janusza Barańskiego, który nie wniósł sprzeciwu.
Następnie  radny Piotr  Jaroszewski  zgłosił  radnego  Wojciecha  Kołowskiego,  który  również  nie
zgłosił sprzeciwu..
Wobec tego Przewodniczący obrad zaproponował aby przyjąć w formie głosowania skład Komisji
Skrutacyjnej, w  skład której wchodzą :  Piotr Pakulski,  Janusz Barański i  Wojciech Kołowski. 

Rada Miejska przyjęła dwunastoma    głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących się”
i  braku głosów  „przeciwnych” skład  osobowy Komisji Skrutacyjnej :  Piotr Pakulski,

Janusz Barański i  Wojciech Kołowski. 

b) zgłaszanie kandydatów na funkcję I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej,
Przewodniczący  obrad  poprosił  o  zgłaszanie  kandydatów  na  funkcję  I  Wiceprzewodniczącego
Rady, po czym on sam zgłosił radnego Ryszarda Szelezińskiego, który wyraził zgodę.
Innych  kandydatów  nie  zgłoszono,   w  związku  z  tym  Przewodniczący  obrad  zamknął  listę
kandydatów i poprosił o podjęcie działań Komisji Skrutacyjnej.
c) przeprowadzenie głosowania (tajnego),
Komisja Skrutacyjna przygotowała ostemplowane pieczęcią Rady Miejskiej karty do głosowania
po czym Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Piotr Pakulski objaśnił sposób głosowania i
rozdał karty radnym. Do głosowania przystąpiło 12 obecnych radnych, a głosowanie odbyło się
przez  wrzucanie  kart  do urny kolejno według alfabetu.  Po  zakończonym głosowaniu Komisja
Skrutacyjna przeliczyła oddane głosy i sporządziła protokół z głosowania, który stanowi załącznik
do  protokołu.   Przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  –  Piotr  Pakulski  odczytał  protokół  z
wyborów i oznajmił,  że  z  wynikiem 9 uzyskanych głosów „za” I Wiceprzewodniczącym Rady
Miejskiej  został radny Ryszard Szeleziński.
d) odczytanie uchwały w sprawie wyboru I Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  treść   uchwały,  stwierdzającej  wybór  I
Wiceprzewodniczącego  radnego  Ryszarda  Szelezińskiego  większością  głosów  w  głosowaniu
tajnym.
Radny Ryszard Szeleziński podziękował wszystkim za zaufanie. 
Przewodniczący  RM   poinformował,  że  w  dniu  28  marca  br.  złożył  rezygnację  z  funkcji  I
Wiceprzewodniczącego,  a  art.  19  ust.  5  ustawy o  samorządzie  gminnym mówi  „W przypadku
rezygnacji przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego rada podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia
tej rezygnacji nie później niż w ciągu 1 miesiąca od dnia złożenia rezygnacji.”  natomiast art. 19 ust. 6 ,
że „Niepodjęcie uchwały, o której mowa w ust. 5, w ciągu 1 miesiąca od dnia złożenia rezygnacji przez
przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego jest równo-znaczne z przyjęciem rezygnacji przez radę
gminy z upływem ostatniego dnia miesiąca, w którym powinna być podjęta uchwała.”   stąd nie ma
konieczności podejmowania uchwały.

Przed  przystąpieniem  do  omawiania  uchwał,  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Grzegorz
Ochmański poinformował, że  projekty uchwał były omawiane na posiedzeniu  Komisji Rady
Miejskiej w dniu 29 kwietnia i 19 maja 2014r.

Ad 5. Podjęcie  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.
Radny J. Karkosiński zapytał jakie jest zadłużenie na dzień dzisiejszy i ile to wynosi na jednego
mieszkańca?



Pani Skarbnik przedstawiła, że zadłużenie na dzień 31 grudnia 2013r. wynosi 17.948.185,93 co
stanowi  50,43%  wykonanych  dochodów  a  na  jednego  mieszkańca  to  zadłużenie  wypada
1.541,81zł.
Radny J. Karkosiński dodał, że prosił o zadłużenie na dzień dzisiejszy.
Pani Skarbnik odpowiedziała, że taką odpowiedź może udzielić na piśmie w stosunku do kwartału
ponieważ na bieżąco nie monitorujemy zadłużenia tylko liczymy kwartalnie. 

Rada Miejska przyjęła dziesięcioma  głosami „za”,przy dwóch  głosach „wstrzymujących się”
i  braku głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brześć 
Kujawski na lata 2014-2022. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

 Rada Miejska przyjęła dziesięcioma  głosami „za”,przy dwóch  głosach „wstrzymujących się” i
braku głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy Brześć Kujawski na lata 2014-2022. 
 

Ad 7. Podjęcie uchwały  w  sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla Stowarzyszenia 
Ochotnicza Straż Pożarna w Dobrej Woli.

Radny R. Szeleziński zapytał Pani Skarbnik czy podtrzymuje to, że w uchwale w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2014r.jest zawarty zapis, że upoważnia się Burmistrza do udzielenia tej 
pożyczki?

Pani Skarbnik poinformowała, że podtrzymuje i dodała, że wszystkie uchwały były przekazane do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu zaopiniowania gdzie nie zostały wniesione żadne uwagi.

Radny Grzegorz Koźmiński zapytał Pani Skarbnik czy radni zostaną zapoznani z treścią umowy, 
która będzie podpisana ze stowarzyszeniem?

Pani Skarbnik odpowiedziała, że treść umowy będzie do wglądu w jej biurze, umowa będzie 
zawierała kwotę dotacji i kwotę udzielonej pożyczki.

Radny J. Karkosiński dopowiedział, że nie jest przeciwny udzieleniu tej dotacji czy pożyczki OSP 
w Dobrej Woli, ale chociaż wstępny projekt umowy radni powinni otrzymać.

Burmistrz przekazał, że umowa będzie podpisana wtedy kiedy będzie udzielana, dzisiejsza 
uchwała jest uchwałą przyzwalającą na udzielenie tej pożyczki.

Pani Skarbnik dodała, że najważniejsze elementy zawarte w uchwale, które będą ujęte w umowie 
to termin spłaty i kwota, które  nie mogą ulec zmianie.

Radny R. Szeleziński zapytał jakie jest oprocentowanie tej pożyczki?

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to pożyczka nieoprocentowana , jest to zawarte w uchwale.

Radny J. Karkosiński dodał, że nie wiadomo jak postąpić bo z jednej strony chce się Straży pomóc 
a z drugiej strony my radni nie wiemy jak to będzie z tą pożyczką, jest pewna kwota , jest termin 
spłaty a jak wiadomo budżet nie najlepiej wygląda. Nie wiemy też jakie będzie zabezpieczenie.

Pani Skarbnik poinformowała, że kwota i termin spłaty jest określony w uchwale i należy przyjąć , 
że pożyczka zostanie spłacona jedną ratą po otrzymaniu środków zewnętrznych.

     Radny J. Karkosiński dodał, że chodzi o to, że będzie przetarg , będzie wykonawca i może być    
różnie , wykonawca może nie wywiązać się ze swoich obowiązków a terminy obowiązują, 

podobnie było ze stadionem.



Burmistrz przekazał, że akurat stadion był bardzo dobrze zabezpieczony, a z przetargu wynika co 
wykonawca ma wykonać i do kiedy a po wykonaniu jest odbiór.

Radny J. Karkosiński dopytał jakie będzie zabezpieczenie tej inwestycji?

Burmistrz przekazał, że każda inwestycja ma warunki wymagające zabezpieczenia gwarancyjnego.

Radny J. Karkosiński dodał, że stadion miał dodatkowe zabezpieczenie.

 Rada Miejska przyjęła dwunastoma głosami „za”, przy braku  głosów „wstrzymujących się” i  braku
głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie  udzielenia pożyczki długoterminowej dla

Stowarzyszenia Ochotnicza Straż Pożarna w Dobrej Woli.

Ad  8.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w
Dobrej Woli. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

 Rada Miejska przyjęła dwunastoma głosami „za”, przy braku  głosów
„wstrzymujących się” i  braku głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie udzielenia

dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Dobrej Woli. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

 Rada Miejska przyjęła jedenastoma głosami „za”, przy jednym głosie
„wstrzymującym się” i  braku głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie nadania

nazwy rondu. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Wieniec – Zalesie. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

 Rada Miejska przyjęła dwunastoma głosami „za”, przy braku głosów „wstrzymujących się” i
braku głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości

Wieniec – Zalesie. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedmiotowej uchwały, wobec tego przystąpiono do 
głosowania.

 Rada Miejska przyjęła dwunastoma głosami „za”, przy braku głosów
„wstrzymujących się” i  braku głosów  „przeciwnych” uchwałę w sprawie określenia

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

Ad  12.    Przedstawienia  informacji  z  działalności  Brzeskiego  Towarzystwa Budownictwa
Społecznego

Prezes  Brzeskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  stwierdził  ,  że  artykuł  dotyczył
wyroku,  który  zapadł  przed  Sądem  Okręgowym  w  Toruniu   i  jest  nieprawomocny.  Więcej



informacji nie może udzielać dopóki nie otrzyma uzasadnienia wyroku. Prezes spółki dodał, że
jego  zdaniem  wyrok  jest  niesprawiedliwy  i  nieuzasadniony.  Na  kolejnym  posiedzeniu  Rady
Miejskiej przedstawi więcej informacji po uzyskaniu stosownego uzasadnienia i złoży stosowne
oświadczenie  w tej sprawie. 

Radny J. Karkosiński zapytał co nam da odwołanie czy to nie zwiększy naszych zobowiązań?

Prezes BTBS przekazał, że należy próbować bo być może będzie wyrok korzystny dla spółki. 

Radny J. Karkosiński zapytał co spółce grozi jeżeli wyrok będzie niekorzystny?

Prezes  BTBS  przekazał,  że  nie  jest  w  stanie  konkretnie  odpowiedzieć,  być  może  zostanie
zwiększona  kwota  naliczonych  odsetek.  Spółka  jest  spółką  prawa  handlowego  ma  prawo  do
złożenia stosownego odwołania i z tego skorzysta. 

Radny R. Szeleziński dodał, że ma nadzieję , że spółka wygra tą sprawę. Zapytał również jeśli
wyrok będzie nie korzystny to jakie konsekwencje będą dla Gminy?

Prezes BTBS dodał, że to nie jest kara dla spółki tylko wyrok w sprawie zwrotu zaliczek, które były
wpłacone  przez  skarżących.  Natomiast  majątek  na  spółce  zostaje  i  do  czasu  uzyskania
prawomocnego wyroku tej sprawy spółka ma prawo dysponować tym zasobem i go sprzedać. Spór
się toczył o to , że nie został zawarty akt notarialny i z tego tytułu jest takie orzeczenie jakie jest. 

Radny J. Karkosiński zapytał dlaczego nie został podpisany akt notarialny i co było przyczyną i czy
więcej osób nie podpisało tych aktów i co się stało z tymi środkami, które wpłynęły w formie
zaliczek w jaki sposób zostały one wykorzystane?

Prezes BTBS przekazał, że te środki z zaliczek zostały przekazane wykonawcy na wybudowanie
budynku,  wszystkie  pozostałe  akty  zostały  zawarte,  ten  jeden  miał  kwestię  sporną  dotyczącą
rozliczenia inwestycji, zgodnie z zawartą umową można było przystąpić do aktu notarialnego tylko
wówczas jeśli inwestycja zostanie rozliczona między spółką a osobą zainteresowaną, nie mogliśmy
dojść do porozumienia i stąd ta sytuacja. 

Ad 13. Interpelacje i zapytania.

Radny J. Karkosiński poprosił o naprawę drogi z Brzezia w kierunku Dubielewa, która pęka. 
Następnie poprosił w imieniu Sołtysa Sołectwa Witoldowo o zamykaną gablotę.

Burmistrz  na temat drogi przekazał, że jest gwarancja i wystąpimy o przegląd tej drogi.

Radny J. Barański poruszył kilka spraw a mianowicie o: 

- wyrównanie ulicy. Ks. Jałocho w Wieńcu , na której powstały ubytki,  

- naprawę nowej drogi w Wieńcu -Zalesiu,  droga ta zapada się; 

- przy dojeździe do cmentarza brakuje parę metrów chodnika;

- poprosił u ustawienie donic z kwiatami w Wieńcu;

- zwrócił uwagę na bardzo nieładnie ścięte drzewa na wjeździe do Brześcia od strony Włocławka;

- poprosił o posadzenie drzewek przy kościele w Wieńcu;

Zapytał też czy osoby, które maja przydomowe oczyszczalnie ścieków muszą raz do roku wybierać 
osad ściekowy i czy można to zlecić Zakładowi Usług Komunalnych?

Burmistrz odpowiedział na temat ściętych drzew, że to sprawdzi. Co do kwiatów przekazał, że  
jeżeli będą to przekażemy. Na temat chodnika przy Cmentarzu w Wieńcu Burmistrz poinformował, 
że to leży w gestii Starostwa Powiatowego i jest przyrzeczenie, że to zrobią. 

Radny J. Karkosiński zapytał o dokumentacje na remont drogi w Klementynowie czy nie straci 
ważności? Zapytał jeszcze o informacje dotyczącą sytuacji finansowej związanej z realizacją 
ustawy „śmieciowej” , która miała być przygotowana dla wszystkich radnych, a której nie otrzymał.



Następnie podziękował Pani Kierownik BOPS Jolancie Jaranowskiej za udzielenie informacji na 
jego pytanie odnośnie ilości osób bezrobotnych. Następnie zapytał jakie są obowiązujące uchwały 
zwalniające z podatku przedsiębiorców? Radny dodał, że chciałby się zapoznać z umową jaka jest 
podpisana z firmą Raben i jakie gmina będzie miała z tego dochody?

Burmistrz na temat dokumentacji odpowiedział, że dokumentacja nie traci ważności tylko 
aktualizuje się ją w Starostwie Powiatowym. Na temat zwolnień podatkowych informacje przekaże 
Sekretarz na następnym posiedzeniu.

Radny J. Karkosiński to poprosił o odpowiedź na piśmie. 

Burmistrz przekazał, że Raben  rozpoczął już budowę, również Agencja Nieruchomości Rolnej 
będzie przystępować do sprzedaży gruntów  i oczywiście gmina  też przystąpi do sprzedaży 
gruntów. 

Radny J. Karkosiński zapytał Burmistrza jakie jest jego zdanie na temat BTBS bo ta sytuacja może 
narazić gminę na straty?

Burmistrz odpowiedział, że BTBS powstał 10 lat temu, jesteśmy też udziałowcem,  czekamy na 
uzasadnienie i wówczas będziemy mówić o dalszym postępowaniu.

Radny G. Koźmiński zgłosił naprawę drogi w Dubielewie ( z trylinki) , która również się zapada i 
rozstępuje się. Następnie zapytał czy tzw.  powstałe „dzikie boisko” w Dubielewie można byłoby 
przekazać na sołectwo dla młodzieży?

Burmistrz przekazał, że zgodnie z miejscowym planem na cel publiczny nie można pozyskać tego 
gruntu, a czy jest zabezpieczenie na utrzymanie tego boiska to musi sprawdzić.

Radny J. Karkosiński zapytał o naprawę mostu w Brzeziu?

Burmistrz odpowiedział, że na początku czerwca będzie podjęta decyzja o dokończeniu remontu 
dróg przy „czerwonym bloku” łącznie z mostem. 

Radny R. Szeleziński zapytał czy coś wiadomo w sprawie budowy obwodnicy Brześcia 
Kujawskiego? Poprosił o zapraszanie Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych na sesję.

Burmistrz poinformował, że Dyrektor ZUK będzie zapraszany na każde posiedzenie a na temat 
obwodnicy przekazał, że w poniedziałek jest spotkanie u Marszałka wraz ze Starostą.

Radny J. Barański zgłosił uwagi do karty do głosowania na I Wiceprzewodniczącego.

Radny G. Koźmiński ponowił pytanie dotyczące drogi z trylinki w Dubielewie.

Burmistrz przekazał, że nie jest objęta gwarancją i trzeba naprawić  z własnych środków.

Radny J. Karkosiński zapytał ile będzie kosztowała organizacja imprezy w dniu 31 maja br.?

Naczelnik Tomasz Chymkowski przekazał, że impreza ta jest współorganizowana wspólnie z 
Lokalną Grupą Dorzecza Zgłowiączki w ramach kampanii „Zdrowa Ryba”, koszty sceny , 
oświetlenia, nagłośnienia , zabezpieczenia w zakresie sanitariatów, ochrony, degustacji potraw z ryb
ponosi LGD, jeśli chodzi o koszty Gminy Brześć Kujawski to koszty zespołu, didżeja , organizacji 
biegów ulicznych, zakupów nagród i podarunków dla dzieci nie więcej niż 5.000,-.

Przewodniczący RM przekazał, że głosowanie nad wyborem Przewodniczącego i 
Wiceprzewodniczących odbywa się zgodnie z regulaminem, który jest załącznikiem do uchwały 
Rady Miejskiej z 2010 roku.

Radny Arkadiusz Furmankiewicz poprosił w imieniu mieszkańców o naprawę dróg poprzecznych 
do ul. Traugutta.

Ad 14. Wolne wnioski.

Pan Tomasz  Chymkowski  jako członek Zarządu Powiatu  przedstawił  informację na  temat  prac
Zarządu Powiatu we Włocławku. Rozstrzygnięty został przetarg na przebudowę drogi powiatowej



Brześć Kujawski – Humlin za kwotę 1.262.000,- do września wykonana zostanie droga na odcinku
prawie 7 km oraz chodnik przy ul. Krakowskiej do granic administracyjnych miasta. W dniu 20
maja odbyło się spotkanie ze Starostą oraz członkiem Zarządu, na którym ustalone zostało, że w
ramach dodatkowych środków zostaną wykonane prace na terenie miasta związane z wykonaniem
nowej nawierzchni na ul. Targowej wraz z przebudową chodnika, odcinek drogi od skrzyżowania na
Lubraniec do skrzyżowania z drogą na Rumaki. Naprawiony zostanie chodnik w Wieńcu od strony
Cmentarza.  Będzie  też  składał  interpelacje  o  utwardzenie  drogi  przy  przystanku.  Na  wniosek
mieszkańców ul.  Traugutta  została  przyznana dotacja  w kwocie 15.000,-   z  przeznaczeniem na
zagospodarowanie terenu przy blokach , poprzez nasadzenie drzew, krzewów, zamontowanie ławek
i koszy na śmieci.

Radny Powiatu włocławskiego Jacek Jabłoński poruszył  temat znaków poziomych oraz poprosił o
wsparcie przy odbudowie chodnika przy ul. Kolejowej w kierunku miejscowości Wieniec. Zapytał
również czemu były opóźnienia związane z  pracami  archeologicznymi przed budową budynku
TBS?

Prezes BTBS na temat prac archeologicznych przekazał, że po rozpoczęciu prac ziemnych okazało
się, że odkryto pewne znaleziska, co jest ujęte w dokumentacji. 

Burmistrz na temat chodnika przy ul. Kolejowej poinformował, że też otrzymał pismo od Dyrekcji
Dróg Wojewódzkich , dodał, że pisma w tym temacie wysyłamy od roku o wyznaczenie formy
współudziału.

Pan  Jacek  Jabłoński  ponownie  poprosił  o  wsparcie  inicjatywy  dotyczącej  realizacji  znaków
poziomych.

Burmistrz przekazał, że wystosujemy pismo w tym temacie. 

Radny J. Karkosiński korzystając z obecności radnych powiatowych zapytał czy wiadomo coś na
temat  pogotowia  opiekuńczego w Brzeziu  czy zostało sprzedane lub czy będzie  przekazane do
sprzedaży?  Zapytał  również  o  stan  prawny gruntów,  na  których  został  wybudowany kompleks
usługowo – mieszkalny przy ul. Krakowskiej?

Pan T. Chymkowski przekazał, że stan prawny jest uregulowany.

Radny J.  Karkosiński  poprosił  o  konkretną  odpowiedź kto  jest  właścicielem tych  gruntów czy
gmina czy TBS?

Pan  T.  Chymkowski  odpowiedział,  że  grunty  są  sprzedawane  w  współudziale  każdemu
właścicielowi segmentu.

Radny J. Karkosiński dopytał, że jak to było przed sprzedażą, bo on pamięta, że gmina nie była
właścicielem?

Pan T. Chymkowski odpowiedział, że BTBS było właścicielem przed przystąpieniem do realizacji
inwestycji. 

Radny J. Karkosiński wobec tego zapytał kiedy to zostało skomunalizowane?

Pan T. Chymkowski odpowiedział, że nie jest w stanie udzielić dzisiaj informacji. 

Radny J. Karkosiński poprosił Burmistrza o udzielenie informacji.

Burmistrz odpowiedział, że nie pamięta dokładnie ale przed BTBS właścicielem była gmina. 

Pan T. Chymkowski na temat pogotowia opiekuńczego w Brzeziu przekazał, że budynek nie został
sprzedany,  Dyrektor  w  ostatnim  czasie  został  poproszony  przez  Starostę  o  spotkanie  z
mieszkańcami w sprawie nowych lokali, które mają być im zaproponowane. Szczegółów nie zna ale
wszelkich informacji może udzielić na kolejnym posiedzeniu Rady Miejskiej. 

Radny J. Karkosiński zapytał czy został sprzedany ten budynek?



Pan T.  Chymkowski odpowiedział, że zarząd cały czas utrzymuje chęć sprzedaży, ale ostateczna
decyzja nie zostanie podjęta do czasu zamknięcia wszystkich spraw dla dobra mieszkańców, gminy
i powiatu.

Radny R. Szeleziński zapytał radnych powiatowych czy są w stanie pomóc gminie Brześć Kujawski
w staraniach aby węzeł w Pikutkowie nazywał się Pikutkowo a nie Włocławek – Zachód?

Radny powiatowy Jacek Jabłoński poinformował, że  to nie powiat odpowiada za to, ale oczywiście
może zgłosić to na najbliższej sesji powiatu o interwencję w tej sprawie, o ile nie jest za późno. 

Pan T.  Chymkowski  przekazał,  że  Rada Powiatu  podejmowała  w 2012 roku stanowisko w tej
sprawie. Stanowisko to zostało przekazane do Ministerstwa jak i do Generalnej Dyrekcji Dróg i
autostrad.

Radny J. Karkosiński dodał, że Pan Burmistrz obiecał, że zrobi wszystko aby ta nazwa została
przywrócona albo chociaż , żeby w nawisie była nazwa właściwa.

Burmistrz przekazał,  że obiecywał  nie o przywrócenie nazwy całkowitej węzła „Pikutkowo” bo tu
nie było żadnej możliwości tylko o dopisanie drugiego członu.  GDDiA  upiera się , że te nazwy są
zgodne z ich zarządzeniem.

Radny G. Koźmiński  zapytał o nadpalony młyn czy właściciel zobowiązany jest do zabezpieczenia
tego budynku?

Burmistrz  odpowiedział,  że  właściciel  odpowiada  za  stan  swojej  nieruchomości  ,  my możemy
delikatnie zwrócić uwagę właścicielowi ale nie nakazać. 

Radna powiatowa Jadwiga Molenda poruszyła temat gruntów pod BTBS gdzie stwierdziła, że w
1998r.  gmina  nie  była  właścicielem tych  gruntów  i  dlatego  w  tamtym czasie  powstały  budki
drewniane nie  związane  z  gruntem. Dodała,  że przekształcenie  własności  nastąpiło  za kadencji
obecnego  Burmistrza.  Poruszyła   temat   dotyczący  drogi  betonowej  w  Starym  Brześciu  i
położonych tam progów spowalniających ,  które zostały poniszczone, poprosiła aby rozważyć i
może je całkowicie zdemontować. 

Radny R. Szeleziński przekazał, że zgłosił ten temat Dyrektorowi ZUK  i progi te miały być już
dzisiaj naprawiane.  

Radny Piotr  Pakulski  na  temat  progów dodał  aby zmienić  sposób budowania  tych  progów na
szersze i bardziej płaskie.

Burmistrz dodał, że może i rzeczywiście trzeba będzie zmienić sposób budowy tych progów. Na
temat  gruntów pod BTBS to na etapie kiedy plac był przekazywany BTBS wówczas właścicielem
była gmina a w którym momencie to było to musiałby sprawdzić w dokumentach.

Radny J. Karkosiński jakiś czas temu zapytał jaki jest stan prawny tego gruntu i wówczas  otrzymał
odpowiedź , że właścicielem jest gmina. Zapytał jeszcze o Panią Teresę Roszak co się z nią dzieje
bo od dłuższego czasu nie ma jej na żadnym posiedzeniu?

Burmistrz  na  temat  gruntów  odpowiedział,  że  gdyby  nie  było  w  księgach  wieczystych
uregulowanych praw własności to nie można by było ich przekazać. Odnośnie Pani Teresy Roszak
przekazał, że jest na zwolnieniu chorobowym do 18 czerwca br. do przekazywania  szczegółów nie
jest upoważniony. 

Sołtys  Sołectwa  Guźlin  Pan  Henryk  Hybiński  zapytał  kiedy  rozpoczną  się  roboty  związane  z
przebudową drogi Brześć Kujawski – Kowal, następnie poruszył temat zarośniętych terenów  przy
jeziorze w kierunku Pikutkowo, czy nie można zwrócić uwagi właścicielowi?

Burmistrz na temat budowy drogi przekazał, że z tego co wie to jest nowa forma finansowania tej
drogi,  na temat zarośniętego jeziora  przekazał, że  wystąpimy do właściciela w tej sprawie.

Radna powiatowa  J. Molenda odnośnie gruntów dodała jeszcze, że kiedy ona jeszcze pracowała to



były roszczenia z tego tytułu i obawialiśmy się , że gmina żydowska wystąpi do Gminy Brześć
Kujawski o odszkodowanie, wówczas też nie była uregulowana własność nieruchomości przy ul.
Reymonta.

Burmistrz  przekazał,  ze   sprawdzi  w dokumentach w jakim terminie  zostały skomunalizowane
prawa własności tych gruntów.

Radny J. Karkosiński na kiedy zostanie to przygotowane.

Burmistrz poinformował, że na następną sesję przygotuje stosowną informację. 

Ad 15. Zakończenie obrad XXXIII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
Przewodniczący  RM  Grzegorz  Ochmański  podziękował  wszystkim  za  przybycie,  udział  i
zakończył obrady XXXIII Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej.

Protokół sporządziła: 
     Magdalena Mierzwicka.


